
22. 12. 2008
Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
15.12.2008 - 21.12.2008
Ministerstvo zdravotnictví navrhuje změnu poplatků v lékárnách a snížení ochranného limitu na
výdaje z 5000 na 3000 korun nejen pro děti, ale i pro důchodce. Dál by se sice podle něj platilo za
položku na receptu, ale už jen za léky bez doplatku. Důchodcům by se do pak třítisícového limitu
měly zahrnovat i poplatky, které se tam nyní nezapočítávají. V pořadu Otázky Václava Moravce to
řekl náměstek ministra zdravotnictví Marek Šnajdr. Návrh chce ministerstvo předložit v Senátu.

Vláda

16. prosince 2008

Vláda přijala nová pravidla pro zpětný sběr baterií a akumulátorů
Zlepšit podmínky pro sběr použitých baterií a akumulátorů a zvýšit tak podíl separace tohoto
zvláštního odpadu má zajistit novela odpadového zákona, kterou dnes přijala vláda. Nová pravidla
přinesou povinnosti zejména výrobcům, budou muset například zajistit, aby se od září příštího roku
na každé baterii s obsahem těžkých kovů objevil symbol použité chemikálie.

Vláda rozhodla o zvýšení náhrad za nemoc z povolání o 4,4 pct.
Lidem, kteří kvůli úrazu nebo nemoci z povolání přišli o práci, se zvýší od ledna náhrady za ztrátu
výdělku o 4,4 procenta. Dnes to na svém jednání schválila vláda, řekl novinářům vicepremiér Jiří
Čunek (KDU-ČSL). Ministři zároveň odsouhlasili navýšení příspěvků pro pozůstalé po obětech
pracovních úrazů. Náhrady obětem pracovních úrazů a příspěvky pozůstalým se od roku 2006
valorizují pravidelně každý leden stejně jako důchody.

Vláda souhlasila se jmenováním Pelce do čela Inspekce policie
Vláda dnes souhlasila s návrhem ministra vnitra Ivana Langra a jmenovala Zdeňka Pelce ředitelem
Inspekce policie. Pelc už nyní vede Inspekci ministra vnitra (IMV), která se ale na základě policejní
reformy od Nového roku změní v Inspekci policie.

Vláda nedala odborům záruky, ty rozhodnou o termínu stávky
Vláda zatím nedala dopravním odborům záruky, že nezruší daňové zvýhodnění některých benefitů,
jako jsou stravenky či zaměstnanecké jízdné. Na dotaz ČTK to po dnešním jednání vlády řekl
vicepremiér Martin Bursík. Dnes o půlnoci přitom vyprší ultimátum, které odbory vládě daly.
Jedenáct odborových centrál se proto ve středu sejde na společném jednání, kde by měly určit termín
stávky v dopravě.

19. prosince 2008

Vláda prodloužila zahraniční mise armády
Čeští vojáci budou v zahraničních misích, především v Kosovu a Afghánistánu, moci působit i na
začátku příštího roku. Poté, co dnes Poslanecká sněmovna neschválila vládní plán na armádní mise v
zahraničí pro rok 2009, o tom rozhodla na svém narychlo svolaném jednání vláda. ČTK to potvrdil
zdroj z vlády, která může vyslat vojáky do zahraničí až na 60 dní.



21. prosince 2008

Vláda: Méně vojáků v ISAF a stažení protiteroristické jednotky
Ministryně obrany Vlasta Parkanová (KDU-ČSL) vypracuje o Vánocích kompromisní plán vojenských
misí na příští rok, který bude počítat se snížením počtu vojáků v misi ISAF v Afghánistánu na 500 a
úplným ukončením činnosti stovky českých protiteroristických specialistů v operaci Trvalá svoboda
tamtéž. Uvedla to v Otázkách Václava Moravce v ČT. Vláda by o návrhu mohla jednat 5. ledna.

Poslanecká sněmovna

17. prosince 2008

Sněmovna schválila začlenění Albánie a Chorvatska do NATO
Parlament schválil rozšíření NATO o Albánii a Chorvatsko. Se začleněním obou balkánských států do
Severoatlantické aliance dnes souhlasila sněmovna. Doplnila tak souhlas Senátu z minulého týdne. K
dokončení ratifikace v Česku nyní chybí už jen podpis prezidenta republiky.

19. prosince 2008

Malotřídky asi budou moci dál existovat i s nízkým počtem žáků
Malotřídky asi budou moci dál existovat i s nízkými počty žáků. Předpokládá to novela školského
zákona, kterou dnes schválila sněmovna. Návrh ruší omezení, které stanovuje nejnižší počet dětí ve
škole, a po zásahu sněmovny zvyšuje objektivitu hodnocení společné části maturitní zkoušky
zavedením dvou hodnotitelů místo jednoho.

Poslanci odmítli schválit plán armádních misí pro rok 2009
Poslanecká sněmovna nepodpořila plán ministerstva obrany na vyslání českých vojáků do misí v
zahraničí v příštím roce. Návrh neprošel ani poté, co premiér Mirek Topolánek vyšel opozici vstříc,
slíbil nižší rozšíření mise ISAF v Afghánistánu i ukončení české účasti v protiteroristické operaci
Trvalá svoboda ke konci roku 2009 ve stejné zemi. Pro návrh hlasovalo 99 poslanců, potřeba bylo
101 hlasů.

Sněmovna zrušila poplatky ve zdravotnictví
Sněmovna hlasy levice schválila zrušení poplatků ve zdravotnictví. Očekává se, že její rozhodnutí
zvrátí Senát, kde má převahu vládní koalice. Pak by měla následovat další jednání mezi opozicí a
koalicí ve sněmovně a definitivní rozhodnutí parlamentu.

Senát

18. prosince 2008

Sobotka: Senátoři by neměli nahrazovat rozvahu řevnivostí
Předseda Senátu Přemysl Sobotka (ODS) věří, že si členové horní komory i v nadcházejícím období
zachovají korektnost a odolají touhám chovat se jako na táborech lidu, byť už prý takové tendence
"nedávno" zaznamenal. Uvedl to dnes při slavnostním shromáždění k 12. výročí ustavující schůze
horní komory v roce 1996. Nikoho konkrétního nejmenoval.

Prezident

19. prosince 2008



Klaus v lednu přijme komisi, v únoru bude v EP
Vláda a Hrad stále ladí, jak se prezident Václav Klaus zapojí do českého předsednictví, které začne v
lednu, i jakým akcím bude případně předsedat. Jisté už nicméně je, že Klaus 7. ledna přijme členy
Evropské komise na Hradě a že 19. února vystoupí s projevem v Evropském parlamentu. Na dotaz
ČTK to dnes řekl mluvčí Hradu Radim Ochvat.

Ministerstvo spravedlnosti:

15. prosince 2008

Soudy mohou posílat zločince do detenčních ústavů již od ledna
Již od 1. ledna příštího roku budou moci soudy posílat zločince s psychickými poruchami do
detenčního ústavu v Brně, kde je pro ně připraveno 48 míst. Nejvyšší soud v prosinci rozhodl, že
ochranné opatření je možné ukládat i za trestné činy spáchané před tímto datem, řekl dnes
novinářům ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil. Podle generálního ředitele vězeňské služby Luďka Kuly
by v brněnském zařízení mělo pracovat 39 zaměstnanců, kteří budou postupně přibývat spolu s
chovanci.

Pozn.:

Julínek napadne zákon o převodu ÚN na Brno u Ústavního soudu
15. prosince 2008 - Ministr zdravotnictví Tomáš Julínek (ODS) napadne zákon převádějící Úrazovou
nemocnici ze státu na Brno u Ústavního soudu. Uvedl to mluvčí ministerstva Tomáš Cikrt. Podle něj
se nyní věcí zabývají právníci, kteří zvažují nejvhodnější formu podání. Zákon zatím ani nevešel v
platnost. Schválil ho parlament, ale čeká na podpis prezidenta.

ÚS: Oprávněnost vyhoštění cizinců budou přezkoumávat soudy
17. prosince 2008 - Soudy budou muset přezkoumávat správní rozhodnutí o vyhoštění cizinců, kteří
neoprávněně pobývali v Česku. Ústavní soud zrušil jednu větu v zákoně o pobytu cizinců, která
soudní přezkum vylučovala. Cizinci se teď mohou bránit proti vyhoštění žalobami, které soudy už
nesmějí odmítat bez projednání. Procedura vyhoštění se tak může v některých případech prodloužit.

Poslední ročník mateřské školy zůstane bezplatný
19. prosince 2008 - Poslední ročník mateřské školy bude dál bezplatný. Ministr školství Ondřej Liška
(SZ) dnes v zájmu schválení novely školského zákona ustoupil od původního záměru, aby rodiče
předškolních dětí platili za každý rok jejich docházky do školky. Proti byla hlavně opozice.

Právníci: Na úhradu regulačního poplatku má být darovací smlouva
19. prosince 2008 - Pokud kraje budou platit za své občany regulační poplatky u lékaře, v nemocnici
nebo v lékárně, budou muset s každým obdarovaným pacientem sepsat darovací smlouvu. Tu pak ze
zákona o krajích musí stvrdit podpisem hejtman. Vyplývá to z právního rozboru, který ČTK poskytlo
ministerstvo zdravotnictví. Pacienti podle právníků musejí počítat s tím, že z daru zaplatí darovací
daň.

Návrh: Léky s doplatkem bez poplatku
21. prosince 2008 - Ministerstvo zdravotnictví navrhuje změnu poplatků v lékárnách a snížení
ochranného limitu na výdaje z 5000 na 3000 korun nejen pro děti, ale i pro důchodce. Dál by se sice
podle něj platilo za položku na receptu, ale už jen za léky bez doplatku. Důchodcům by se do pak
třítisícového limitu měly zahrnovat i poplatky, které se tam nyní nezapočítávají. V pořadu Otázky
Václava Moravce to řekl náměstek ministra zdravotnictví Marek Šnajdr. Návrh chce ministerstvo



předložit v Senátu.
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